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P4/10/2018/ ZG PZL                                                                                       Opole, 19.10.2018 r. 

 

Protokół nr 4-2018  

z zebrania Zarządu Głównego PZL 

– Opole, 19 października 2018 r. 

 
 
Zebranie Zarządu Głównego PZL odbyło się w Opolu, 19 października 2018 r. 
 
Obecni członkowie ZG PZL: 

1. Anna Bazuła 
2. Barbara Gorgoń 
3. Joanna Grabowska-Okraska 
4. Agnieszka Jeżewska  
5. Joanna Klekowska 
6. Lidia Kulpińska 
7. Ewa Małachowska 
8. Marzena Nguyen 
9. Wanda Poświatowska 

 

Nieobecni członkowie ZG PZL: 
1. Milena Stasiak 
2. Krzysztof Szamburski  

 

Obecni byli też goście: 
1. Ewa Latocha – członek Zarządu Oddziału Dolnośląskiego 
2. Monika Szymańska-Matejek – przewodnicząca Zarządu Oddziału Mazowieckiego 
3. Magdalena Borowy - wiceprzewodnicząca Zarządu Oddziału Mazowieckiego 

 

(załącznik nr 1/P4/2018: lista obecności) 
 
Porządek obrad: 

1. Przywitanie, przedstawienie planu spotkania. 
2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia ZG PZL z dnia 28 czerwca 2018 r. 
3. Podsumowanie konferencji. 
4. Sprawa ponownego rozważenia przystąpienia PZL do ogólnopolskich struktur związkowych. 
5. Audyt RODO – umowa z firmą zewnętrzną. 
6. Sprawy różne: rekomendacje, patronaty, organizacja konferencji, itp. 

  
Ad. 1.  

 
Przewodnicząca ZG PZL, Ewa Małachowska, powitała zebranych, wyjaśniła przyczyny nieobecności 
członków Zarządu. Sprawdzono obecność, stwierdzono quorum (9 z 11 członków ZG PZL).  
 

Ad. 2.  

 
Po stwierdzeniu prawomocności obrad zgodnie z  Regulaminem ZG PZL podjęto uchwałę: 

Uchwała P4/1/2018/ZG PZL z dn. 19.10.2018 r. w sprawie przyjęcia protokołu z posiedzenia 
Zarządu Głównego PZL z dnia 28.06.2018 r. 
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Członkowie ZG PZL jednogłośnie podjęli decyzję o przyjęciu protokołu z zebrania ZG PZL z dnia 
28 czerwca 2018 roku.  
głosowało: 9          za: 9          przeciw: 0          wstrzymało się: 0  

Uchwała jest wiążąca i wchodzi w życie. 
 
Ad. 3.  

 
Kol. Marzena Nguyen podkreśliła, że program konferencji był bardzo ciekawy, m.in. ze względu 
na podkreślenie wagi współpracy fizjoterapeutów i logopedów w procesie rehabilitacji.   
Po konferencji, w czasie uroczystej kolacji będzie podziękowanie dla fizjoterapeutów, którzy brali 
udział w strajku głodowym. Ten protest wiele zdziałał – zmieniły się zapisy dot. warunków pracy 
i wynagrodzenia pracowników resortu zdrowia, w tym logopedów. 
 
Głos zabrała p. Ewa Latocha mówiąc o tym, że przez wiele lat logopedzi zatrudnieni w resorcie 
zdrowia zatrudnieni byli w wymiarze 40-godzin tygodniowo, wymagane jest przygotowanie 
specjalistyczne (studia neurologopedyczne lub specjalizacja), natomiast w siatce płac logopedzi 
byli bardzo nisko. Obecnie, w trakcie rozmów z Porozumieniem Zawodów Medycznych, również 
logopedzi znaleźli się w rozporządzeniu o minimalnej płacy w resorcie zdrowia, podzieleni 
na konkretne specjalizacje. 
Logopeda w resorcie zdrowia jest członkiem zespołu, np. na oddziałach neurologicznych, 
rehabilitacyjnych, psychiatrycznych, w OREW-ach. Pracuje w szczególnych warunkach, natomiast 
nie ma z tego powodu ani dodatku finansowego, ani dodatkowego urlopu. Od 1983 r. w ustawie 
o szczególnych warunkach pracy logopedzi nie są ujęci. O ile Minister Zdrowia nie widzi tego 
problemu, to przedstawiciele poszczególnych zawodów wchodzących w skład Porozumienia 
Zawodów Medycznych mają świadomość trudnych warunków pracy i konieczności wprowadzenia 
dodatków za te właśnie szczególne warunki pracy.  
Podobnym problemem jest to, że nie przewidziano automatycznej gratyfikacji płacowej 
po uzyskaniu specjalizacji neurologopedycznej (zgodnie z ustawą z dnia 24 lutego 2017 r. 

o uzyskiwaniu tytułu specjalisty w dziedzinach mających zastosowanie w ochronie zdrowia  

(Dz. U. 2017 poz. 599)). W rozporządzeniu regulującym kontraktowanie usług (Rozp. Ministra 

Zdrowia z 15 grudnia 2004 r. w sprawie sposobu ogłaszania o postępowaniu w sprawie zawarcia 

umowy o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej przez Narodowy Fundusz Zdrowia, zapraszania 

do udziału w rokowaniach, składania ofert, powoływania i odwoływania komisji konkursowej oraz 

jej zadań (Dz. U. nr 273, poz. 2719)) ministerstwo popełniło błąd – przy kontraktowaniu wpisano 
specjalizację neurologopedyczną, bez wiedzy o tym, że jest ona niezwykle trudna do otrzymania 
(w Polsce tę specjalizację uzyskało ok. 50 osób). 
 
Przewodnicząca zaznaczyła, że dzisiejszą konferencję objął patronatem Minister Zdrowia, 
będziemy pisać sprawozdanie z jej przebiegu oraz wniosków, możemy więc zamieścić swoje uwagi: 
- problem uposażenia logopedy zatrudnionego w resorcie zdrowia, 
- problem gratyfikacji, w tym po uzyskaniu specjalizacji z zakresu neurologopedii. 
Ponadto Minister Zdrowia został zapoznany i jest zainteresowany naszym systemem 
Certyfikowania, być może jest to temat do współpracy – aby Certyfikaty PZL były uznawanie 
w resorcie zdrowia. Ponadto aktualnie opracowywany jest zintegrowany system kształcenia, w tym 
logopedów. Zmiana systemu kształcenia będzie opracowywana we współpracy z IBE, 
Ministerstwem Oświaty oraz Ministerstwem Zdrowia. Jako związek oczekujemy regulacji 
na poziomie naukowym, nie chcemy, aby logopedia/neurologopedia/surdologopedia były 
subdyscypliną pedagogiki specjalnej.  
Kolejna możliwość poruszenia tych problemów istnieje w Radzie Dialogu Społecznego. 
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P. Ewa Latocha Latocha zaznaczyła, że ważne dla środowiska logopedów jest to, żeby zmienić zapis 
dot. warunków pracy – satysfakcjonujące byłoby dołączenie do grupy osób, która pracuje 
w specjalnych warunkach pracy. Logopeda pracuje z pacjentem o obniżonych funkcjach 
poznawczych, (choroba Alzheimera, choroby psychiczne, chorzy z zamgloną świadomością), 
w warunkach szkodliwych (agresja pacjenta, pochylanie się nad łóżkiem, kontakt bezpośredni 
z pacjentem). Teraz w nowej ustawie jesteśmy wpisani jako zawód medyczny. 
 
P. Marzena Nguyen zaznaczyła, że nie mamy również w warunki pracy wpisanych czynników 
biologicznych – pracujemy w bardzo bliskim kontakcie z pacjentem. To dot. też pracy logopedy 
w oświacie, w poradniach – i nie jest uregulowane na poziomie regulacji prawnej. 
 
P. Marzena Nguyen powiadomiła też obecnych, że rozszerzono sposób uzyskiwania specjalizacji – 
można wystąpić ze swoim dorobkiem do Ministra Zdrowia i otrzymać pozwolenie na przystąpienie 
do egzaminu z pominięciem studiów. Aktualnie rocznie specjalizację robi 13 osób, cykl kształcenia 
trwa min. 2.5 roku.  
 
Wystąpił też problem dot. studiów specjalizacyjnych dot. uzyskiwania tytułu specjalisty 
w dziedzinach mających zastosowanie w ochronie zdrowia - dr Anna Żebryk-Stopa jest 
kierownikiem studiów, ale nie jest pracownikiem uczelni, bo przeszła w stan emerytalny. Nie ma 
osoby, która kontynuowała prowadzenie studiów.  
 

Ad. 4.  

 
Zarząd Główny PZL występuje po raz kolejny z propozycją ponownego rozpatrzenia decyzji 
o przynależności do ogólnopolskiego reprezentatywnego forum związkowego - OPZZ lub do FZZ. 
W OPZZ powstaje wąska grupa członków zawodów medycznych (fizjoterapeuci, dietetycy, 
psychologowie, ratownicy medyczni). Mogliby się w niej znaleźć również logopedzi (podstruktura 
medyczna). 
 
Przewodnicząca PZL podała dane, że w Resorcie Zdrowia jest zatrudnionych na koniec 2017 r. – 
1023 logopedów na pełnych etatach, a ok. 2.000 na cząstkach etatów. Interesuje nas, żebyśmy 
mieli godne warunki pracy i płacy – inaczej pracodawca rozmawia z przedstawicielem 
reprezentatywnego związku zawodowego, a inaczej z pracownikiem, który nie jest objęty ochroną 
związkową. 
Ministerstwo Edukacji wydało rozporządzenie, że tylko związki reprezentatywne są zapraszane 
do decydowania o nagrodach, konkursach, warunkach pracy. W tym momencie psycholodzy, 
fizjoterapeuci wchodzą w skład jakichkolwiek komisji. 
 
P. Joanna Klekowska podała, że w oddziale dolnośląskim podjęto przy poprzednim głosowaniu 
uchwałę negatywną, ale w sytuacji, kiedy przedstawiciele PZL przestali być zapraszani do udziału 
w komisjach ds. nagród, konkursów, zmieniło się zdanie na temat przynależności do struktur 
związkowych.  
 
Przynależność do ogólnopolskich struktur wiąże się z odprowadzaniem części składki wyżej, ale 
daje to możliwość uczestnictwa w pracach komisji socjalnej, komisji ds. opiniowania arkusza 
organizacyjnego, ds. nagród, w konkursach, itp. 
W związku z tym podjęto decyzję, że ZG zwróci się do kancelarii prawnej o opinię prawną, czy 
uchwała Zarządu Głównego o przystąpieniu do ogólnopolskich struktur związkowych czy jest 
zgodna ze statutem. 
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Podjęto uchwałę: 

Uchwała P4/2/2018/ZG PZL z dn. 19.10.2018 r. w sprawie ponownego głosowania 
nad przystąpieniem do ogólnopolskich struktur związkowych.  
Obecni na zebraniu członkowie ZG PZL jednomyślnie zadecydowali o ponownym przeprowadzeniu 
głosowania nad przystąpieniem PZL do ogólnopolskich, reprezentatywnych struktur związkowych. 
głosowało: 9          za: 9          przeciw: 0          wstrzymało się: 0  

Uchwała jest wiążąca i wchodzi w życie. 
 
Administrator został zobowiązany do uaktualnienia danych kontaktowych (e-maile i telefony) 
do delegatów w oddziałach regionalnych/wojewódzkich. 
 

Ad. 5.  

 
P. Joanna Grabowska-Okraska przedstawiła propozycję firmy Kancelaria Radcy Prawnego Krzysztof 
Suchowiecki w sprawie przeprowadzenia audytu pod katem zgodności z przepisami RODO. 
Koszt inwentaryzacji, analizy prawnej, przygotowania zaleceń, wzorów dokumentów, klauzur, 
treści umów, itp. został oszacowany na 8.000 zł. (załącznik nr 2/P4/2018: oferta firmy) 
W toku dyskusji uznano, że kwota ta jest zbyt wysoka. 
 
Podjęto uchwałę: 

Uchwała P4/3/2018/ZG PZL z dn. 19.10.2018 r. w sprawie umowy na przeprowadzenie audytu 
pod katem zgodności z przepisami RODO z firmą Kancelaria Radcy Prawnego Krzysztof 
Suchowiecki  
Obecni na zebraniu członkowie ZG PZL odrzucili propozycję firmy Kancelaria Radcy Prawnego 
Krzysztof Suchowiecki w sprawie przeprowadzenia audytu pod katem zgodności z przepisami 
RODO. 
głosowało: 9          za: 1          przeciw: 7          wstrzymało się: 1  

Uchwała jest wiążąca i wchodzi w życie. 
 
Ad. 6.  

 
Firma Genome zwróciła się z prośbą o udzielenie rekomendacji sprzedawanym przez siebie testom 
genetycznym dot. ryzyka dysleksji i dysgrafii. Zwróciła się do logopedów, bo pracujemy z małymi 
dziećmi w przedszkolach, gdzie możemy wyłonić potencjalnych klientów (terapeuci – pracują już 
ze zdiagnozowanymi dziećmi). Umowy będą zawierane bezpośrednio z logopedami, którzy będą 
sprzedawać test. Firma oferuje, że od sprzedanego produktu otrzyma PZL część kwoty. Firma 
oczekuje od PZL opracowania testu/kwestionariusza do Rodzica.  
Test ma kosztować wstępnie 159,00 zł. Ustalono, że firma zwróci się do PZL z formalnym 
wnioskiem o udzielenie rekomendacji produktowi, a ekspertami będą dr Karina Szafrańska i dr 
Żebryk-Stopa. (załącznik nr 3/P4/2018: wniosek w sprawie) 
 
Podjęto uchwałę: 

Uchwała P4/4/2018/ZG PZL z dn. 19.10.2018 r. w sprawie rozpatrzenia rekomendacji 
dla produktu Genome 

Obecni na zebraniu członkowie ZG PZL podjęli decyzję o przyjęciu do rekomendacji produktu 
diagnozującego ryzyko dysleksji. Kwota – 5.000,00 netto 

głosowało: 9          za: 7          przeciw: 2          wstrzymało się: 0  

Uchwała jest wiążąca i wchodzi w życie. 
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Wpłynął wniosek o patronat nad Międzynarodową Konferencją organizowaną przez Fundację 
Kolorowy Świat z Łodzi nt. Wczesnego Wspomagania Rozwoju dziecka w wieku 2-6 lat, która 
odbędzie się 9-10 listopada 2018 r. w Łodzi. (załącznik nr 4/P4/2018: wniosek w sprawie) 
 
Podjęto uchwałę: 

Uchwała P4/5/2018/ZG PZL z dn. 19.10.2018 r. w sprawie udzielenia patronatu nad 
Międzynarodową Konferencją Fundacji Kolorowy Świat   

Obecni na zebraniu członkowie ZG PZL podjęli decyzję o udzielenia patronatu nad 
Międzynarodową Konferencją Fundacji Kolorowy Świat, która odbędzie się 9-10 listopada 2018 r. 

głosowało: 9          za: 7          przeciw: 1          wstrzymało się: 1  

Uchwała jest wiążąca i wchodzi w życie. 
 
Wpłynęło pismo z prośbą o objęcie patronatem książki logopedycznej Anny Powierzy (aktorki 
i logopedy) pt. „Moje małe Ciacho”. Ustalono, że wydawnictwo zwróci się do PZL z formalnym 
wnioskiem o udzielenie rekomendacji produktowi, a ekspertami będą Anna Bazuła, Barbara 
Gorgoń i Marzena Nguyen. (załącznik nr 5/P4/2018: pismo w sprawie) 
 
Podjęto uchwałę: 

Uchwała P4/6/2018/ZG PZL z dn. 19.10.2018 r. w sprawie rozpatrzenia rekomendacji dla książki 
logopedycznej Anny Powierzy pt. „Moje małe Ciacho” 

Obecni na zebraniu członkowie ZG PZL podjęli decyzję o przyjęciu do rekomendacji książki 
logopedycznej Anny Powierzy pt. „Moje małe Ciacho”. Kwota – 2.000,00 netto 

głosowało: 9          za: 8          przeciw: 1          wstrzymało się: 0  

Uchwała jest wiążąca i wchodzi w życie. 
 
Przewodnicząca poinformowała zebranych, że w tym roku Medal KEN z inicjatywy PZL otrzymało 
5 osób – zostały wręczone w Poznaniu (2), Łodzi (2), w Toruniu (1). 
 
Do ZG PZL wpłynęło pismo z Ministerstwa Zdrowia ws odwołania – dotyczy kwestii sumowania 
ilości godzin na różnych ścieżkach kształcenia. Komisja ds. Certyfikatów zobowiązała się 
do udzielenia odpowiedzi w ciągu tygodnia. (załącznik nr 6/P4/2018: pismo w sprawie) 
 
Przewodnicząca poinformowała, że p. Małgorzata Konczanin nie odebrała pisma wysłanego do niej 
w czerwcu 2018 r. W związku z tym zdecydowano, że ZG zwróci się do kancelarii prawnej 
ze zleceniem skierowania do sądu/prokuratury sprawy Małgorzaty Konczanin. 
 
Skierowano prośbę do administratora, aby uaktualnić dokumenty związane z wnioskowaniem 
o Certyfikat Zawodowy PZL na stronie www.logopeda.org.pl. (nazwy, koszt). 
 
P. Joanna Klekowska poinformowała, że Komisja ZG PZL ds. Oświaty w najbliższym czasie będzie 
opracowywać wytyczne do oceny pracy nauczycieli-logopedów, które po ostatnich zmianach 
w aktach prawnych MEN (Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia 28 grudnia 2018 r. 

zmieniające rozporządzenie w sprawie szczegółowych kryteriów i trybu dokonywania oceny pracy 

nauczycieli, zakresu informacji zawartych w karcie oceny pracy, składu i sposobu powoływania 

zespołu oceniającego oraz trybu postępowania odwoławczego) są krzywdzące dal logopedów. 
Kolejną sprawą, która jest w trakcie opracowywania przez Komisję ZG PZL ds. Oświaty, jest 
standard wyposażenia gabinetu logopedycznego. 
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Przyjęto wniosek o możliwość uzupełnienia protokołu z obecnego zebrania drogą głosowania  
e-mailowego: głosowało: 8          za: 8          przeciw: 0          wstrzymało się: 0 
 
Przewodnicząca podziękowała zebranym za uczestnictwo w zebraniu. Termin kolejnego zebrania 
ustalono na styczeń 2019 r. Na tym zebranie zakończono.  
 
Protokół zawiera 6 ponumerowanych stron.  
Został sporządzony w 2 egzemplarzach. 

 
protokołowała: Joanna Grabowska-Okraska  


